



Remote Early Learning Program Package

Description and Objectives

The remote early learning program was developed to address the learning needs of vulnerable communities that experience difficulty accessing in-person pre-primary educational services. Over eleven weeks, the program targets children aged 5-6 through their caregivers in areas where access to in-person pre-primary education services is not possible. to raise their readiness for formal schooling, teaching critical pre-literacy, pre-numeracy, and social-emotional learning (SEL) skills.

It also equips caregivers with the following skills: Organizing Children's Day (Daily Routine), complimenting their child, and introducing learning through play.

The program is conducted via 31 WhatsApp phone calls with the caregivers with an average of 3 phone calls per week.

Curricula and Multimedia materials

The Remote Early Learning Program Kit includes:

- [Phone Calls Scripts Guide](#) This booklet offers teachers step-by-step guidance for their phone calls with caregivers. It includes 31 scripts. Each phone call includes greetings, pre-literacy, pre-numeracy, social-emotional, and transitional learning activities. The calls also include greetings, reviews of past lessons, and summaries of what's coming up next.
- [Worksheets Booklet](#) with activities for children to complete with their caregivers. They include drawing, coloring, identifying letters, shapes, and numbers, matching games, and fun cut-and-paste projects.
- Interactive Ahlan Simsim Resources: After each phone call, teachers share links with caregivers on WhatsApp. These links lead to exciting Ahlan Simsim educational materials, including videos, games, storybooks, and information on the importance of early childhood development.
- Educational Kits: Every child receives a kit before the program begins. These kits are packed with essentials like, stationaries, art supplies, and manipulatives. This ensures children have the materials they need to participate in activities that might not be possible with everyday household items.

حزمة برنامج التعلم المبكر عن بُعد

الوصف والأهداف

تم تطوير برنامج التعلم المبكر عن بُعد لتلبية احتياجات التعلم للمجتمعات المهمشة التي تواجه صعوبة في الوصول إلى خدمات التعليم الأولي الحضوري. على مدى أحد عشر أسبوعاً، يستهدف البرنامج الأطفال الذين تتراوح أعمارهم بين 5 و6 سنوات، من خلال مقدمي الرعاية في المناطق التي يصعب فيها الوصول إلى خدمات التعليم الأولي الحضوري. يهدف البرنامج إلى رفع جاهزية الأطفال للتعليم الرسمي من خلال تعليمهم مهارات ما قبل القراءة، وما قبل الحساب، والتعلم الاجتماعي والعاطفي كما يزود البرنامج مقدمي الرعاية بالمهارات التالية: تنظيم يوم الأطفال (الروتين اليومي)، تشجيع الطفل، وتعريفهم بالتعلم من خلال اللعب. يتم تنفيذ البرنامج عبر 31 مكالمة هاتفية عبر تطبيق واتساب مع مقدمي الرعاية، بمعدل 3 مكالمات في الأسبوع.

المناهج والمواد المتعددة الوسائط

تتضمن حزمة برنامج التعلم المبكر عن بُعد:

- **دليل نصوص المكالمات الهاتفية:** يوفر هذا الكتيب إرشادات مفصلة خطوة بخطوة للمعلمين لإجراء المكالمات الهاتفية مع مقدمي الرعاية. يتضمن 31 نصاً، حيث تشمل كل مكالمة تحيات، أنشطة ما قبل القراءة، وما قبل الحساب، والتعلم الاجتماعي والعاطفي، بالإضافة إلى أنشطة انتقالية. تتضمن المكالمات أيضاً مراجعات للدروس السابقة وملخصات لما سيتم تناوله في المكالمات القادمة.
- **كتيب أوراق العمل:** يحتوي على أنشطة مخصصة للأطفال ليكملوها مع مقدمي الرعاية. تشمل هذه الأنشطة الرسم والتلوين، والتعرف على الحروف والأشكال والأرقام، وألعاب المطابقة، بالإضافة إلى مشاريع قص ولصق ممتعة.
- موارد أهلاً سمسلم التفاعلية: بعد كل مكالمة هاتفية، يشارك المعلمون روابط مع مقدمي الرعاية عبر واتساب. تقود هذه الروابط إلى مواد تعليمية شيقة من أهلاً سمسلم، تتضمن مقاطع فيديو، وألعاب، وكتباً مصورة، بالإضافة إلى معلومات حول أهمية تنمية الطفولة المبكرة.
- مجموعات تعليمية: يحصل كل طفل على مجموعة قبل بدء البرنامج. تحتوي هذه المجموعات على المستلزمات الأساسية مثل الأدوات المكتبية، اللوازم الفنية، والأدوات التفاعلية. يضمن ذلك توفر المواد التي يحتاجها الأطفال للمشاركة في الأنشطة التي قد لا تكون ممكنة باستخدام الأدوات المنزلية اليومية.